

[Text]

Mr. James M. Kingston, (Chief Executive Officer, Canadian Police Association): Has everybody been provided with a copy of our brief?

The Chairman: Yes.

Mr. Kingston: Perhaps before I start, Mr. Chairman, while it is still fresh in your minds, if you look at "Street Favorites", you will see what they are really talking about by oversize clips. It is the back part of our brief.

From sitting back there and listening to the previous witnesses, there is some confusion about what they are really talking about—oversize clips. There is a very graphic picture of what they really are talking about by oversize clips. Certainly with pistols the size of the pistol is dependent on how many ammunitions there are. Obviously if you are looking at a 13 or 15 clip, then that is fine if you have a large hand, but it is not very good for a policewoman. So obviously there has to be some sort of manufacturing in between so that the clip goes up into the hand. What we are really talking about from a police perspective is in that picture.

The Chairman: For the purpose of the written record, could you perhaps describe two or three of those weapons, the size of the magazine they are talking about.

Mr. Kingston: These are what we really call the military assault style weapons and machine pistols: up to 20 and 30 rounds for the AR-15; little machine pistols have 36-round magazine capacities; the Ruger Mini 14 has 20-round magazines and the Uzi has 10 or 25-shot magazines.

The Chairman: You can introduce your colleagues and then you can go into your regular briefing.

Mr. Kingston: My name is Jim Kingston and I am the chief executive officer of the Canadian Police Association. I have with me Bob Brennan, who is the editor of the *Canadian Police Association Express* and also vice-president of the Ottawa Police Association, and our administrative secretary, Diane Lalonde.

Mr. Chairman, thanks again for giving us the opportunity to appear before you. We appeared before the committee on Bill C-80. We appreciate the opportunity to speak on behalf of our 35,000 plus members.

I want to assure you that you often get conflicting remarks about statements made by individual police officers about the policies or positions we put forward. I assure you that at our last conference, which was held in September in Newfoundland, our brief, which is before you, was unanimously adopted by the 140 delegates who represented the 35,000 members. So it is certainly safe for me to say here that the delegates representing police officers across this country believe in Bill C-17 and would like to see it strengthened.

We really are not a great deal different from many of the groups that are going to appear before you, Mr. Chairman, and are going to be asking you to propose some changes to Bill C-17. We certainly think Bill C-17 is an improvement on

[Translation]

M. James M. Kingston (directeur général, Association canadienne des policiers): Avez-vous tous reçu un exemplaire de notre mémoire?

Le président: Oui.

M. Kingston: Avant que je ne commence, monsieur le président, pendant que tout cela est encore frais dans notre mémoire, je vous demanderais de regarder la dernière page de notre mémoire, où il est question des armes que préfèrent les criminels. Vous verrez ce qu'on entend par gros chargeurs.

J'ai écouté les témoins précédents, et j'ai pu constater qu'on ne semblait pas comprendre ce qu'ils voulaient dire par gros chargeurs. La dernière page de notre mémoire illustre bien ce qu'on entend par là. La taille d'un pistolet dépend de la taille du chargeur. Il faut avoir une main assez grosse pour manier une arme dont le chargeur contient 13 ou 15 cartouches, et cela pose un problème dans le cas des femmes policiers. On trouve donc des pistolets de diverses grosseurs dont le chargeur va bien dans la main. La photo qui se trouve à la fin de notre mémoire montre les armes dont nous discutons.

Le président: Pourriez-vous, pour le compte rendu, nous décrire brièvement deux ou trois de ces armes et nous dire quelle est la taille de leur chargeur.

M. Kingston: Il s'agit d'armes de type militaire ainsi que de pistolets automatiques. Le chargeur de l'AR-15 peut contenir de 20 à 30 cartouches contre 36 pour les petits pistolets automatiques, 20 pour le Ruger Mini 14 et 10 ou 25 pour l'Uzi.

Le président: Veuillez nous présenter vos collègues et passer ensuite à votre déclaration préliminaire.

M. Kingston: Je m'appelle Jim Kingston et je suis directeur général de l'Association canadienne des policiers. M'accompagnent aujourd'hui Bob Brennan, rédacteur du *Canadian Police Association Express* et vice-président de l'Association de la police d'Ottawa, ainsi que notre secrétaire administrative, M^{me} Diane Lalonde.

Monsieur le président, je vous remercie encore une fois de nous donner l'occasion de comparaître devant vous au nom de nos 35,000 membres. Nous avons déjà comparu devant le comité qui a étudié le projet de loi C-80.

Je sais que certains policiers exposent des vues personnelles qui sont en contradiction avec les politiques de notre association. Je tiens cependant à vous assurer que lors de notre dernière conférence, tenue en septembre à Terre-Neuve, le mémoire que nous vous avons soumis a été adopté à l'unanimité par les 140 délégués qui représentaient les 35,000 membres de notre association. Je n'ai donc aucune hésitation à affirmer que les policiers canadiens approuvent le projet de loi C-17 et voudraient même que ses dispositions soient renforcées.

Notre position n'est pas bien différente de celle que vous exposeront bon nombre des groupes qui vont comparaître devant vous, monsieur le président, et qui préconiseront des changements au projet de loi C-17. À notre avis, le projet de